
ÒMÕagradaria ser un referent per als m�s jovesÓ

La jugadora de Begur admet que li est� costant encara assimilar els �xits

de la temporada, sobretot el triomf a Indian Wells

LÕobjectiu immediat, acabar entre les vuit primeres del 2021 i jugar les

f inals de la WTA

Paula Badosa, amb el trofeu que va assolir diumenge

a Indian Wells EFE.

Paula Badosa (Nova York, 1997) �s la nova gran sensaci� del tennis

mundial. La tennista empordanesa, que ara viu entre Madrid i

Val�ncia, ha fet un salt m�s en la seva mete�rica progressi� amb el

triomf a Indian Wells. Amb el Masters en lÕhoritz� Ðel jugaran les

vuit millors del m�n aquest anyÐ parla de com ho est� vivint tot

plegat.

Amb els dies ja sÕha fet una idea del que signif ica aquest �xit?La

veritat �s que no he parat des de diumenge. Tinc la sensaci� que

aix� �s una bogeria i necessito una mica m�s de temps per

aturar-me i pensar-hi perqu� est� sent tot molt intens.Hi ha un

moment clau de la f inal. Perdent 5-4 i 30-0 despr�s de tres hores,

acaba aixecant el par tit...Una cosa que tinc pendent �s tornar a

veure la f inal i tinc moltes ganes de fer-ho. Necessito, aix� s�, tres hores de calma, perqu� s� que revivint la f inal

aprendr� molt. �s veritat que aquell va ser un moment l�mit, perqu� feia tres hores que lluit�vem totes dues, i jo

tampoc em volia rendir f ins a lÕ�ltim punt i aix� al f inal va tenir recompensa.Entenc que el canvi dÕentrenador ha

estat clau per arribar a una f inal com aquesta i guanyar-la.He millorat en tots els aspectes i estic notant que el

treball que estem fent mÕest� ajudant. A m�s, �s molt impor tant tenir una bona relaci� personal amb una persona

amb qui treballes cada dia perqu� dÕaquesta manera ho fas m�s relaxadament.Era una decisi� determinant en la

seva carrera triar un nou entrenador. Per qu� Jorge Garc�a?Era molt complicada, i sobretot fer-ho a mitjan

temporada, per� ens coneixem de fa molts anys. Ell va estar en el meu primer t�tol ITF, quan encara era molt

jove. Sempre hem tingut una molt bona relaci� i mai lÕhem perduda. Era el moment ideal per retrobar-nos.El repte

m�s proper que li ve  s�n les f inals WTA (Masters). La cursa per acabar entre les vuit primeres �s molt ajustada.

Preveu jugar algun torneig m�s?Estic pendent aquesta setmana de si alguna jugadora puntua molt. Si �s aix�, em

veur� obligada a jugar a Romania (Cluj), tot i que preferiria descansar despr�s dÕun torneig com aquest. Per� si

no em queda m�s remei que anar-hi, ho far�. Ara lÕobjectiu �s ser en el Masters i far� tot el que pugui per

ser-hi.Ha estat un 2021 dif�cil dÕimaginar. Amb qu� es queda?�s un any incre�ble. He apr�s  de totes les

experi�ncies que  he anat vivint. ñbviament, guanyar Indian Wells ja �s un somni, per� recordo les semif inals

que vaig jugar en el Masters 1000 de Madrid i tamb� lÕexperi�ncia que va signif icar viure uns Jocs Ol�mpics.La

seva traject�ria inclou uns quants canvis dÕentrenadors, la depressi�, lesions impor tants i canvis de resid�ncia.

Aix� lÕha enfor tit?Evidentment, sempre tÕagrada estar si pots m�s estable i tranquilála, per� estic conven�uda que

haver passat tot aix� mÕha fet ser la jugadora que soc ara. Sempre intento agafar-me les coses en positiu.

Aquesta �s la meva f ilosof ia. Segurament  si no hagu�s passat tot aix�, lÕaltre dia no hauria tirat endavant la

f inal.Fa tot just dues temporades lÕobjectiu era accedir al Ôtop 100Õ de la WTA i encara jugava al circuit ITF. Ara

est� al llindar del Ôtop tenÕ. MÕimagino que un salt impensable?La sensaci� que tinc �s que va tot molt r�pid i

encara he dÕassimilar moltes coses. El meu somni era arribar un dia a ser una de les deu millors tennistes del

m�n i soc a un pas. ImaginaÕt...Despr�s de la f inal va recordar que havia crescut admirant Azarenka. Ara es deu



trobar en la situaci� que moltes nenes la veuen com a referent. �s una responsabilitat?Un dels meus objectius, a

banda de ser una de les millors jugadores del m�n, �s inspirar tamb� joves espor tistes. I tamb� ajudar-los.

MÕagradaria que em veiessin com un referent. Que no deixin de somiar i tampoc de treballar. Nom�s que millorin

un 1% cada dia, ja estaran en el bon cam�.Hi ha alguna gran jugadora que lÕhagi sorpr�s en el circuit?El que m�s

es veu �s que cada vegada hi ha m�s nivell i �s m�s dur, perqu� les jugadores tenen cada vegada m�s talent.

Azarenka, per exemple, va fer una f inal brutal. �s una campiona de cap a peus i ara entenc encara m�s per qu�

ha estat una llegenda dÕaquest espor t.Ara entrar� en una nova fase en el tennis professional. El 2022 tocar�

defensar punts i la gent li estar� m�s a sobre. Hi pensa?�s una cosa que em tocar� fer. En soc conscient. Els

punts sÕhan de defensar i la pressi�  hi ser�. Pensar� sobretot a competir i a no capf icar-me m�s enll� dÕaix�.Com

a jugadora formada en terra batuda, el seu marge de millora es troba sobretot a la pista dura i la gespa?Despr�s

de guanyar Indian Wells [riu], no crec que ning� pugui dir que no he millorat en pista r�pida. Dit aix�, soc

conscient que tinc marge de millora, per� crec que en totes les super f�cies. En pista r�pida potser hi ha m�s

detalls a polir i hi treballarem.Quin rol ha tingut David Antona, el preparador f�sic, en el seu canvi dÕaquest any?�s

un dels meus millors f it xatges. Ha estat un dels meus canvis m�s determinants en el meu joc i ell ha estat clau.

En tornejos com els dÕIndian Wells �s clau aguantar f�sicament per arribar als punts decisius. La feina que he fet

amb ell ha estat bon�ssima.Com por ta el tema dÕhaver estat tants anys fora de casa i voltant pel m�n de manera

incessant?Amb els anys ho vas assimilant. �s veritat que �s una vida molt intensa, perqu� no pots parar quiet.
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